



National Centre for
Truth and Reconciliation
UNIVERSITY OF MANITOBA

Centre national pour la
vérité et la réconciliation
UNIVERSITÉ DU MANITOBA

August 6, 2025

Dear community partners,

Please be aware that you may find this content distressing.

The National Centre for Truth and Reconciliation (NCTR) is reaching out to First Nations, Inuit, and Métis governments, representative organizations, and community partners to inform them of new knowledge that the Centre has confirmed concerning the names of children who were lost while under the responsibility of residential school authorities.

Please be advised that this fall, the NCTR will release new research that identifies the names of children whose deaths have recently been confirmed.

Finding and identifying the lost children has always been a fundamental concern for Indigenous Peoples. This new information uncovered by the NCTR will help fulfill the Truth and Reconciliation's Call to Action 72 for the establishment of a National Residential School Student Death Register.

This knowledge can help address denialism and support the reparations, healing, and understanding that are so important to Nations and communities as they revitalize and plan their own futures.

The NCTR recognizes the sacred value of this knowledge. For this reason, the Centre has made every effort to be guided by Survivors, Nations, and communities in the access, use, and storage of this information. In response to the TRC's Call to Action 72, the NCTR established the National Residential School Student Death Register in 2019, a database that holds the most complete information available for each child. Out of respect for families, access to this database is restricted to relatives and by special permission.

The NCTR also established a commemorative National Student Memorial Register page on its website, nctr.ca, in 2019. This page lists the names of each student. The National Student Memorial Register was established after

Chancellor's Hall
177 Rue Dysart Road
Winnipeg MB
Canada R3T 2N2

Telephone/Téléphone:
(204) 474-6493

Toll-free / Sans-frais:
1 (855) 415-4534
(N. America / AMN)

NCTR@umanitoba.ca

nctr.ca



National Centre for
Truth and Reconciliation
UNIVERSITY OF MANITOBA

Centre national pour la
vérité et la réconciliation
UNIVERSITÉ DU MANITOBA

six months of consultation with Survivors and communities across the country. It is updated on a regular basis.

The NCTR has also created a commemorative Memorial Cloth, which lists the names of each student who has passed. We will add the names of newly identified students to both the Memorial Cloth and National Student Memorial Register webpage this fall.

Ceremonies remain an important part of our efforts to commemorate and memorialize the children lost to residential schools. In March 2025, a National Day of Prayer and Ceremony in the Four Directions to Honour the Children was held at Turtle Lodge (Sagkeeng First Nation, MB). The NCTR arranged this ceremony in partnership with the National Turtle Lodge Council of Elders and Knowledge Keepers.

The NCTR recognizes the impact of this sensitive information can be profound. For this reason, we are actively reaching out to First Nations, Inuit, and Métis governments, representative organizations, and community partners prior to releasing these additional names. We want to give Nations and communities an opportunity to arrange health supports, ceremonies and memorials prior to the NCTR's release of this new information. We hope to share our knowledge and collaborate with you to find and identify the children who were lost.

To arrange further discussions, or for inquiries related to our ongoing work, please contact Lynn Jones at 1-431-374-6760, or email us at NCTRcommunityengagement@umanitoba.ca.

Chancellor's Hall
177 Rue Dysart Road
Winnipeg MB
Canada R3T 2N2

Telephone/Téléphone:
(204) 474-6493

Toll-free / Sans-frais:
1 (855) 415-4534
(N. America / AMN)

NCTR@umanitoba.ca

nctr.ca



National Centre for
Truth and Reconciliation
UNIVERSITY OF MANITOBA

Centre national pour la
vérité et la réconciliation
UNIVERSITÉ DU MANITOBA

For further support, please contact the Hope for Wellness Helpline or the National Indian Residential School Crisis Line.

1. The Hope for Wellness Helpline provides immediate, toll-free telephone and online-chat based support and crisis intervention to all Indigenous people in Canada. This service is available 24/7 in English and French, and upon request in Cree, Ojibway, and Inuktitut. Trained counsellors are available by phone at 1-855-242-3310 or by online chat at www.hopeforwellness.ca.
2. The National Indian Residential School Crisis Line offers emotional support and crisis referral services for residential school Survivors and their families. Call the toll-free Crisis Line at 1-866-925-4419. This service is available 24 hours a day, 7 days a week.

All my relations,

Chancellor's Hall
177 Rue Dysart Road
Winnipeg MB
Canada R3T 2N2

Stephanie Scott

Executive Director

Raymond Frogner

Head of Archives/Senior Director of Research

Telephone/Téléphone:
(204) 474-6493

Toll-free / Sans-frais:
1 (855) 415-4534
(N. America / AMN)

NCTR@umanitoba.ca

nctr.ca



National Centre for
Truth and Reconciliation
UNIVERSITY OF MANITOBA

Centre national pour la
vérité et la réconciliation
UNIVERSITÉ DU MANITOBA

le 6 août 2025

Chers partenaires communautaires,

Veuillez noter que ce contenu pourrait provoquer de la détresse

Le Centre national pour la vérité et la réconciliation (CNVR) s'adresse aux gouvernements, aux organisations représentatives et aux partenaires communautaires des Premières Nations, des Métis et des Inuits pour les informer de ses plus récentes découvertes en ce qui concerne les noms des enfants qui ont été perdus alors qu'ils étaient sous la responsabilité des directions des pensionnats.

Nous vous informons qu'à l'automne, le CNVR publiera un nouveau rapport de recherche permettant d'identifier les noms des enfants dont le décès a été récemment confirmé.

La recherche et l'identification des enfants perdus ont toujours été une préoccupation fondamentale pour les peuples autochtones. Ces nouvelles informations répondront à l'appel à l'action 72 de la Commission de vérité et réconciliation (CVR) pour la création d'un registre national des décès des élèves des pensionnats.

Ces connaissances permettront de lutter contre le déni et de soutenir les réparations, la guérison et la compréhension qui sont essentielles aux Nations et aux communautés concernées alors qu'elles se revitalisent et planifient leur avenir.

Le CNVR reconnaît la valeur sacrée de ces connaissances. C'est pourquoi le Centre a fait tout ce qui était en son pouvoir pour que les survivantes et survivants, les Nations et les communautés elles-mêmes le guident dans l'accès, l'utilisation et le stockage de ces informations. En réponse à l'appel à l'action 72 de la CVR, le CNVR a créé en 2019 le registre national des décès des élèves des pensionnats, une base de données qui dresse le profil détaillé de chaque enfant. Par respect pour les familles, cette base de données ne peut

Chancellor's Hall
177 Rue Dysart Road
Winnipeg MB
Canada R3T 2N2

Telephone/Téléphone:
(204) 474-6493

Toll-free / Sans-frais:
1 (855) 415-4534
(N. America / AMN)

NCTR@umanitoba.ca

nctr.ca



National Centre for
Truth and Reconciliation
UNIVERSITY OF MANITOBA

Centre national pour la
vérité et la réconciliation
UNIVERSITÉ DU MANITOBA

être consultée que par les membres de la famille ou les personnes détentrices d'une permission spéciale.

Le CNVR a aussi établi un Registre commémoratif national des élèves dans son site Web, nctr.ca, en 2019. Cette page contient le nom de chaque élève. Initialement créé au terme de six mois de consultations auprès des survivantes et survivants et des communautés de tout le pays, le Registre commémoratif national des élèves est mis à jour régulièrement.

Le CNVR a aussi créé une banderole commémorative sur laquelle sont inscrits les noms de chaque élève décédé. À l'automne, nous ajouterons les noms des élèves nouvellement identifiés sur la banderole et sur la page Web du Registre commémoratif national des élèves.

Les cérémonies demeurent un aspect important de nos efforts pour commémorer et mémorialiser les enfants disparus sous la tutelle des pensionnats. En Mars 2025, une journée nationale de prière et de cérémonie des quatre directions s'est tenue à Turtle Lodge, chez la Première Nation de Sagkeeng au Manitoba. Le CNVR a organisé cette cérémonie en collaboration avec le Conseil des Aînés et Gardien.nes du Savoir de Turtle Lodge.

Le CNVR reconnaît que le choc de ces informations sensibles peut être dévastateur. C'est pourquoi nous tendons activement la main aux gouvernements, aux organisations représentatives et aux partenaires communautaires des Premières Nations, des Métis et des Inuits pour les informer avant de publier ces noms supplémentaires. Nous voulons donner aux Nations et aux communautés la possibilité d'organiser des soutiens en santé, des cérémonies et des commémorations avant que le CNVR ne publie ces nouvelles informations.

Nous espérons partager nos connaissances et collaborer avec vous pour progresser dans nos recherches.

Chancellor's Hall
177 Rue Dysart Road
Winnipeg MB
Canada R3T 2N2

Telephone/Téléphone:
(204) 474-6493

Toll-free / Sans-frais:
1 (855) 415-4534
(N. America / AMN)

NCTR@umanitoba.ca

nctr.ca



National Centre for
Truth and Reconciliation
UNIVERSITY OF MANITOBA

Centre national pour la
vérité et la réconciliation
UNIVERSITÉ DU MANITOBA

Pour organiser d'autres discussions ou pour toute question relative à nos travaux en cours, communiquez avec Lynn Jones au 1-431-374-6760, ou par courriel à l'adresse NCTRcommunityengagement@umanitoba.ca.

Pour obtenir de l'aide, veuillez contacter la ligne d'écoute d'espoir pour le mieux-être ou la ligne d'écoute téléphonique nationale de Résolution des questions des pensionnats indiens

1. La ligne d'écoute Espoir pour le mieux-être offre un soutien immédiat et sans frais, par téléphone et par clavardage, ainsi qu'une intervention en cas de crise à tous les Autochtones du Canada. Ce service est disponible 24 heures sur 24, 7 jours sur 7, en anglais et en français, et sur demande en cri, en ojibwé et en inuktitut. Des conseillers qualifiés sont disponibles par téléphone au 1-855-242-3310 ou par clavardage au www.espoirpourlemieuxetre.ca.
2. La ligne d'écoute téléphonique nationale de Résolution des questions des pensionnats indiens offre un soutien émotionnel et des services d'orientation en cas de crise aux survivants des pensionnats et à leurs familles. Appelez la Ligne nationale de crise au 1-866-925-4419, sans frais. Ce service est disponible 24 heures sur 24, 7 jours sur 7.

Nous sommes tous reliés,

Chancellor's Hall
177 Rue Dysart Road
Winnipeg MB
Canada R3T 2N2

Telephone/Téléphone:
(204) 474-6493

Toll-free / Sans-frais:
1 (855) 415-4534
(N. America / AMN)

NCTR@umanitoba.ca

Stephanie Scott

Directrice générale

Raymond Frogner

Directeur des archives/directeur de la recherche